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���	�� � U sklopu pros-
tora restorana Kampus ju-
čer je otvoren Ured za su-
radnju doktoranada Sveu-
čilišta u Rijeci koji je osno-
van u sklopu projekta »Iz-
gradnja sustava potpore za
mlade istraživače« čija vri-
jednost iznosi 930 tisuća
kuna. Riječ je o jednogo-
dišnjem projektu koji se
provodi na Filozofskom fa-
kultetu uz potporu Europ-
skog socijalnog fonda, a
prema pojašnjenju Darije
Ja d re škić i Smilje Cukrov,
Ured će biti prostor koji će
poslužiti kao točka za sura-
dnju i coworking.

– Riječ je o prostoru koji
je potreban kako bi dokto-
randi svoj istraživački rad
valorizirali i učinili vidlji-
vim društvu i široj znan-
stvenoj zajednici. Koriš-
tenjem Ureda, doktorandi
se mogu međusobno
upoznati i umrežiti, razgo-
varati o problemima i pre-
prekama s kojima se susre-
ću u istraživačkom radu,
organizirati radionice, edu-

kacije i susrete, donositi
strategije za poboljšanje i
unapređenje svojih profe-
sionalnih kompetencija te
dogovarati projekte – po -
jasnila je Jadreškić.

Ured za suradnju mlađih
i s t ra živača i doktoranada
proizlazi upravo iz potrebe
za njihovom integracijom,
odnosno organiziranim
povezivanjem i suradnjom.
Naime, iz pozitivnih prim-
jera dobre europske prakse
vidljivo je kako su institu-
cionalna podrška i razvoj

sustava kontinuirane sura-
dnje temelji izvrsnosti
z n a n s t ve n o - i s t ra ži va č k o g
rada. Ovim se programom
nastoje premostiti dvije
ključne prepreke u znan-
s t ve n o - i s t ra živačkom radu
doktoranada i mlađih is-
t ra živača na Sveučilištu.
Prvi je problem izostanak
međusobne umreženosti,
a drugi nedovoljna valori-
zacija njihovog rada u ši-
rem društvenom i istraži-
vačkom kontekstu. (I. Š.
K.)
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���	�� � » Tu b e rk u l oz a
nekad i danas«, simpozij je
organiziran povodom obi-
lježavanja Tjedna borbe
protiv tuberkuloze i ostalih
plućnih bolesti. Na simpo-
ziju su jučer sudjelovali
predavači iz Nastavnog za-
voda za javno zdravstvo

PGŽ-a – Ep i d e m i o l o škog i
Mi k ro b i o l o škog odjela, iz
klinika za pulmologiju, pe-
dijatriju, ginekologiju i po-
ro d n i štvo KBC-a Rijeka te
Hrvatskog zavoda za javno
zdravstvo – Re f e re n t n o g
centra za epidemiologiju.

Naglasak je bio na zna-

čaju tuberkuloze kao jav-
nozdravstvenog problema,
va žnosti ranog otkrivanja,
pravilnog liječenja i sprje-
čavanja ši re n j a .

– Tuberkuloza je zarazna
bolest stara koliko i čovje-
čanstvo, a i danas je znača-
jan javnozdravstveni pro-
blem. Tuberkuloza, nekada
zvana bijela kuga ili sušica,
sistemska je zarazna bolest
uzrokovana bakterijom, ba-
cilom tuberkuloze. Povo-
dom borbe protiv tuberku-
loze Svjetska zdravstvena
organizacija je u 2016. godi-
ni donijela End TB Strategy
kojom je postavila cilj iskori-
jeniti epidemiju tuberkuloze
smanjenjem broja smrti od
tuberkuloze i smanjenjem
incidencije, to jest broja no-
vooboljelih – kazala je dr.
Danijela Lakošeljac iz NZ-
ZJZ-a PGŽ-a. (B. Č.)
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���	�� � Prvih stotinjak
studenata jučer je uselilo u
novoizgrađene studentske
paviljone u Sveučilišnom
kampusu na Trsatu, a prili-
kom svečanog otvorenja
objekata rektor
Sve u č i l i šta u Ri-
jeci prof. dr.
Pero Lučin is-
taknuo je ka-
ko projekt iz-
gradnje stu-
dentskih
smještajnih
kapaciteta još
nije okončan, jer
još uvijek se radi na
infrastrukturi, no useljenje
prvih stanara treba prosla-
viti.

– Ovo je veliki korak za
s ve u č i l i šte koje raste. U
srpnju za vrijeme Europ-
skih sveučilišnih igara imali
smo priliku testirati i vidjeti
kako se intenzivira život na
Trsatu. Tek sada, kada ljudi
počinju živjeti ovdje, Kam-

pus dobiva pravu dimenzi-
ju – istaknuo je rektor.

Podsjećajući kako se radi
o investiciji »teškoj« 180 mi-
lijuna kuna, prof. dr. Lučin
je naglasio da su studenti ri-
ječkog Sveučilišta jučer do-
bili tri nova paviljona sa 750
ležajeva, a u novim su ob-

jektima i 24 sobe za gos-
tujuće profesore,

kao i dvadesetak
soba za studen-

te na Erasmus
ra z m j e n i .

– Nisu bitni
samo kreveti,
nego i prostor

života na Kam-
pusu. Vjerujemo

da ćemo uskoro
izgraditi dio sportskih

terena, nastojat ćemo se iz-
boriti i za nastavak izgrad-
nje još smještajnih kapaci-
teta, kao i fakulteta, a oče-
kujemo da ovdje nikne i
s ve u č i l i šna bolnica. Jednog
će dana doći do toga da će
ovaj prostor okupljati dva-
deset tisuća ljudi – najavio
je prof.dr. Lučin.

Ju č e ra šnjim otvorenjem

novih paviljona, prema oc-
jeni riječkoga gradonačel-
nika Vojka Obersnela, nazi-
re se kraj jednog velikog
projekta koji je počeo prije
dosta godina.
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– Bila je to jedna od meni
n a j d ra žih odluka da se pros-
tor bivše vojarne prenamije-
ni u područje Kampusa i
s ve u č i l i šne bolnice. Koliko
za Rijeku kao grad znači

Sve u č i l i šte, govori činjenica
da smo do sada uložili više
od 133 milijuna kuna, što di-
rektno, a što indirektno, u
Sve u č i l i šni kampus. Velika
su to sredstva, ali opravdana,
jer nema razvoja modernoga
grada bez Sveučilišta, ni obr-
nuto – kazao je Obersnel.

Ni Županija bez Sveučiliš-
ta, dodao je župan Zlatko Ko-
madina, nije regija, kao što
Sve u č i l i šte bez Kampusa nije
Sve u č i l i šte, a Kampus bez
domova nije Kampus. Doda-

jući kako Kampusu nedosta-
ju sportski tereni, župan je is-
taknuo da je izgradnja tog
područja generacijski projekt
te da se ne radi o priči za ma-
lu, nego za veliku djecu.

Ono što su studenti jučer
dobili, tri su objekta ukupne
p ov r šine 18.431 četvornih
metara koje je izgradio Lav-
čević d.o.o. Riječ je o petero-
katnicama u kojima su smješ-
tene i sobe za invalide, a naj-
veći je broj blok-dvokrevet-
nih soba. Blok-sobu koristit
će četvero studenata, a ona se
sastoji od dviju soba, ulaznog
prostora, kupaonice, wc-a,
kuhinje i loggie, ukupne po-
vršine 46,5 četvornih metara.
Sav je prostor pokriven Wi fi
signalom, a osim grijanja,
studentima je na raspola-
ganju i klimatizacija, kao i sav
potreban inventar koji se ne
sastoji samo od namještaja,
već i od posteljine te posuđa.
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Prosječna površina po ko-
risniku je 12 četvornih me-
tara. U Paviljonu 1 koji ima
65 blokova dvokrevetnih so-
ba, 32 jednokrevetne i pet
soba za invalide, svoj će kre-
vet naći 297 studenata, a od
posebnih sadržaja tu je i
trim kabinet s popratnim sa-
držajima, površine 550 čet-
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Među prvim studenti-

ma koji su se jučer uselili

u nove paviljone bili su

Marko Beberović, Ines

Barković, Antonio Frano-

vić i Valentina Havoić. Nj-

ima je ključeve soba sve-

čano uručio rektor, a iako

je riječ o studentima koji

dolaze iz različitih hrvat-

skih krajeva i studiraju na

različitim riječkim fakul-

tetima, ono što im je ju-

čer bilo zajedničko jest

oduševljenje novim stu-

dentskim domom. Svi su

se odreda složili da bi za

luksuz koji su dobili, sva-

ka cijena bila prihvatljiva.

– Nezamislivo je! Sve

je moderno. Imamo kli-

mu i svu modernu tehno-

logiju – kazao je Marko

koji je na riječki Filozofski

fakultet stigao iz Đakova.

Valentina je pak na

Veleučilište u Rijeci došla

iz Zagorja, a iza sebe ima

iskustvo boravka u domu

u Varaždinu, kao i u sta-

rom riječkom student-

skom naselju.

– Staro naselje i ovo su

nebo i zemlja. Lani u šes-

tom mjesecu nismo mogli

spavati od vrućine. Bila

sam i u domu u Varaždi-

nu i plaćala sam ga 600

kuna, tako da je ova cije-

na odlična, kazala je Va-

lentina. Ona će do preda-

vanja na Veleučilištu mo-

rati putovati, a već je izra-

čunala da ima 40 minuta

vožnje, što joj nije pro-

blem. Jedini je problem,

složili su se studenti, što

linija 8 koja ide kroz

Kampus, rijetko vozi.
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vornih metara, kao i prostor
za bicikle. Paviljon 2 također
ima 65 blokova i pet soba za
invalide, ali i 24 apartmana
za nastavnike te raspolaže s
289 ležajeva, a od posebnih
sadržaja tu su učionice te
prostor za bicikle.

Najmanji, Paviljon 4, ima
168 ležajeva raspoređenih u
42 bloka dvokrevetnih soba,
a na 4.909 četvornih metara
smjestit će se i tehnički po-
gon, centralna praonica ru-
blja, samoposlužna praonica
za studente sa strojevima na
žetone, kao i studentski cen-
tar sa svim svojim sadržaji -
ma, od ureda ravnatelja do
studentskog servisa, koji će i
upravljati svim objektima.

Krevet u novim paviljoni-
ma studenti će plaćati 532
kune, a prema pojašnjenju
rektora, riječ je o 50 posto
ukupnog troška smještaja.
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